

Liebe Musiktherapie-Forschende,

Die EMTC (European Music Therapy Confederation) erfüllt ihre Mission durch die Zusammenarbeit in verschiedenen Arbeitsgruppen. Eine dieser Arbeitsgruppen ist das **Research Action Team**. Dieses Team arbeitet unermüdlich daran, **eine aktualisierte Datenbank mit den neuesten musiktherapeutischen Forschungsstudien aus ganz Europa aufzubauen**. Dieses Vorhaben zielt in erster Linie darauf ab, **Musiktherapeuten und Musiktherapeutinnen Zugang zu Informationen über aktuelle Forschungsstudien zu verschaffen**. Außerdem soll es die Zusammenarbeit zwischen Musiktherapie-Forschern fördern.

Unsere Datenbank wurde während der EMTC-Konferenz in Edinburgh im Jahr 2022 vorgestellt. In dieser Präsentation wurde dem Publikum eine Liste von Forschungsstudien gezeigt, die in mehrere Kategorien unterteilt war. Diese Liste wurde nach einem gründlichen Prüfungsprozess erstellt, bei dem jede einzelne Forschungsstudie von den Mitgliedern des Research Action Teams genehmigt wurde. Wenn Sie mit der Datenbank noch nicht vertraut sind oder sie erneut erkunden möchten, können Sie gerne diesen [Link](#) verwenden.

Es gehört zu den Aufgaben des Research Action Teams, die Datenbank einmal jährlich zu aktualisieren. Ich hoffe, dass Sie in der Lage und bereit sind, Informationen über Musiktherapie-Forschungsprojekte bereitzustellen, die an eurer Institution durchgeführt werden. Wenn Ihr selbst nicht an Forschungsprojekten beteiligt seid, bitte ich Euch, mich an jemanden aus Eurem Team zu verweisen, der möglicherweise über diese Informationen verfügt. Wir sind nur an Forschungsprojekten im Bereich der Musiktherapie interessiert.

Bitte verwendet die beigefügte Tabelle und beachtet die folgenden Kriterien:

1. Bitte gebt nur MT-Forschungsstudien an, bei denen der Hauptforscher aus Eurem Zentrum stammt (dies bezieht sich auf Forschungsprojekte, an denen Forscher aus verschiedenen Zentren/Universitäten beteiligt sind).
2. Bitte gebt nur Forschungsarbeiten an, die in den letzten fünf Jahren durchgeführt wurden und noch nicht abgeschlossen sind.
3. Falls bereits Manuskripte auf der Grundlage dieser Studien veröffentlicht wurden, gebt bitte die Links an oder zitiert diese.

Bitte sendet die Informationen bis zum 30. November 2025 an: research@emtc-eu.com

Vielen Dank für Eure Mitarbeit!

On behalf of the EMTC Research Action Team
Dr. Tali Gottfried, Chair

Dear music therapy researcher,

The EMTC, European Music Therapy Confederation, is fulfilling its mission by joint collaboration in five Action Teams. One of those Action Teams, is called the Research Action Team. This Team is working tirelessly to develop an updated database of recent music therapy research studies that are taking place across Europe. This endeavor is mainly targeted to allow accessibility for music therapists to knowledge about which research studies are happening. Also, it is done to promote collaborations among music therapy researchers.

Our database was launched during the EMTC Conference in Edinburgh in 2022. In this presentation the audience was shown a list of research studies, organized in several categories. This list was comprised after a thorough examination process where each individual research study was approved by the Research Action Team members. If you are not yet familiar with the database, or if you wish to explore it again, you are welcome to use this link: Database of Research in Europe in the Past 15 Years - EMTC (emtc-eu.com).

As I'm the current Chair of the Research Action Team, I reach out to you to contribute to an updated database. It is within the mission of the Research Action Team to update the database once a year. I'm hoping you would be able and willing to provide information regarding music therapy research studies that are taking place at your work place. This can be either a music therapy training program OR a music therapy research center. If you are not related to research projects yourself, I ask you to refer me to someone else from your team, that might have this information. We are interested only in research projects in the field of music therapy.

Please use the table attached, and consider the following criteria:

1. Please include only MT research study in which the principal investigator is from your center (this refers to research projects which involves collaboration between researchers from different centers/universities).
2. Please include only research that was carried out over the past five years and those that are still in progress.
3. In case there are manuscripts already published based on these studies, please provide links or cite them.

**Please send the information until the 30th of November, 2025 to:
research@emtc-eu.com**

Thank you very much for your cooperation!
On behalf of the EMTC Research Action Team
Dr. Tali Gottfried, Chair